
 

 

BRZ.0002.8.2022.MG 

P r o t o k ó ł  Nr  XLII/2022 
_______________________________________________ 

z sesji Rady Miejskiej w B y t o w i e 

z dnia 30 marca 2022 r. 

Ad. pkt-u 1. 

 
Obecni na sesji Rady Miejskiej w Bytowie z możliwością udziału w trybie zdalnym wg 

załączonej listy obecności – tj. 20 radnych. 

 

Nieobecny: 

-Wiesław Dykier. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

W sesji Rady Miejskiej w Bytowie uczestniczyli zaproszeni goście.  

 

Lista osób zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Otwarcia XLII sesji Rady Miejskiej w Bytowie o godz. 10:00 dokonał przewodniczący Rady 

Miejskiej Jan Treder.  

 

Poinformował, że zgodnie z ustawą z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym art. 20 ust. 

1b obrady rady gminy są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz 

i dźwięk. Nagrania obrad są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie 

internetowej gminy Bytów. Ponadto zgodnie z ustawą z dnia 31 marca 2020 r. o zmianie ustawy 

o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem 

COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych oraz 

niektórych innych ustaw przeprowadza się obrady sesji z możliwością udziału w trybie zdalnym 

przy wykorzystaniu urządzeń multimedialnych. 

 

Następnie przywitał radnych Rady Miejskiej w Bytowie oraz burmistrza Bytowa Ryszarda 

Sylkę, zastępców burmistrza Bytowa, kierowników Wydziałów Urzędu Miejskiego, 

zaproszonych gości oraz mieszkańców gminy Bytów. 

 

Ad. pkt-u 2. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad wraz z materiałami na sesję został 

radnym przesłany w następującym brzmieniu: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie i zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Informacja na temat udzielonej pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem 

zbrojnym na terytorium tego państwa. 

5. Sprawozdanie burmistrza Bytowa z działalności między sesjami. 

6. Informacja z działalności Bytowskiego Centrum Kultury za 2021 r. 

7. Informacja z działalności Bytowskiego Towarzystwa Budownictwa Społecznego za 2021r. 

8. Sprawozdanie z realizacji zadań w 2021 r. z zakresu wspierania rodziny w gminie Bytów. 

9. Sprawozdanie z pracy Zespołu Interdyscyplinarnego gminy Bytów w 2021 r. 
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10. Podjęcie uchwał w sprawie:  

1) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego pn. „Udorpie – Południe” dla terenów położonych w obrębie 

geodezyjnym Udorpie (druk nr 23), 

2) odstąpienia od realizacji projektu budżetu obywatelskiego w gminie Bytów w 2023 roku 

(druk nr 26), 
3) określenia wykazu kąpielisk na terenie gminy Bytów (druk nr 21), 

4) określenia sezonu kąpielowego na rok 2022 na terenie gminy Bytów (druk nr 22), 

5) zmiany uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków 

ochotniczych straży pożarnych za udział w działaniach ratowniczych lub szkoleniach 

pożarniczych (druk nr 30), 

6) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia gminnego programu profilaktyki  

i rozwiązywania problemów alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii na 2022 rok 

(druk nr 25), 

7) wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego Wodociągi Miejskie Bytów 

Spółka z o.o. (druk nr 27), 

8) wprowadzenia zmian w budżecie gminy Bytów na 2022 r. (druk nr 28), 

9) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bytów na lata 2022-2031  

(druk nr 29), 

10) rozpatrzenia petycji (druk nr 24). 

11. Komunikaty i sprawy bieżące. 

12. Zakończenie sesji Rady Miejskiej w Bytowie. 
 

Przewodniczący Rady wprowadził zmianę do porządku obrad polegająca na dodaniu w pkt. 10 

projektu uchwały w sprawie zakresu pomocy świadczonej przez Gminę Bytów na rzecz 

obywateli Ukrainy, w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa (druk nr 31). 

 

Innych uwag do porządku obrad nie zgłoszono. W związku z powyższym przewodniczący 

obrad poddał pod głosowanie przyjęcie zmiany do porządku obrad (20-za, p-0, w-0) a następnie 

poddał pod głosowanie przyjęcie całego porządku.  

 

Porządek obrad został zmieniony (20-za, p-0, w-0) w następującym brzmieniu, wg., którego 

będzie procedować Rada Miejska w Bytowie: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie i zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Informacja na temat udzielonej pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem 

zbrojnym na terytorium tego państwa. 

5. Sprawozdanie burmistrza Bytowa z działalności między sesjami. 

6. Informacja z działalności Bytowskiego Centrum Kultury za 2021 r. 

7. Informacja z działalności Bytowskiego Towarzystwa Budownictwa Społecznego za 2021r. 

8. Sprawozdanie z realizacji zadań w 2021 r. z zakresu wspierania rodziny w gminie Bytów. 

9. Sprawozdanie z pracy Zespołu Interdyscyplinarnego gminy Bytów w 2021 r. 

10. Podjęcie uchwał w sprawie:  

1) zakresu pomocy świadczonej przez Gminę Bytów na rzecz obywateli Ukrainy,  

w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa (druk nr 31), 

2) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego pn. „Udorpie – Południe” dla terenów położonych w obrębie 

geodezyjnym Udorpie (druk nr 23), 

3) odstąpienia od realizacji projektu budżetu obywatelskiego w gminie Bytów w 2023 roku 
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(druk nr 26), 
4) określenia wykazu kąpielisk na terenie gminy Bytów (druk nr 21), 

5) określenia sezonu kąpielowego na rok 2022 na terenie gminy Bytów (druk nr 22), 

6) zmiany uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków 

ochotniczych straży pożarnych za udział w działaniach ratowniczych lub szkoleniach 

pożarniczych (druk nr 30), 

7) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia gminnego programu profilaktyki  

i rozwiązywania problemów alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii na 2022 rok 

(druk nr 25), 

8) wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego Wodociągi Miejskie Bytów 

Spółka z o.o. (druk nr 27), 

9) wprowadzenia zmian w budżecie gminy Bytów na 2022 r. (druk nr 28), 

10) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bytów na lata 2022-2031  

(druk nr 29), 

11) rozpatrzenia petycji (druk nr 24). 

11. Komunikaty i sprawy bieżące. 

12. Zakończenie sesji Rady Miejskiej w Bytowie. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Bytowie Jan Treder stwierdził, że na sesji obecnych jest  

20 radnych (15 radnych obecnych na sali, 5 zdalnie), co stanowi quorum niezbędne do 

obradowania i podejmowania uchwał Rady Miejskiej w Bytowie.  

 

Porządek obrad, stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad. pkt-u 3. 

 
Przewodniczący obrad Jan Treder poinformował, że zgodnie ze statutem gminy Bytów oraz  

z ustawą o dostępie do informacji publicznej protokół został wyłożony w biurze Rady Miejskiej 

(pok. nr 102).  

 

Uwag do protokołu w ustawowym terminie nie zgłoszono. W związku z powyższym 

przewodniczący obrad poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z sesji.  

 

W głosowaniu imiennym (20-za, p-0, w-0) Rada Miejska przyjęła protokół z poprzedniej sesji. 

 

Ad. pkt-u 4. 
 

Informacje na temat udzielonej pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem 

zbrojnym na terytorium tego państwa przedstawił burmistrz Ryszard Sylka.  

 

Następnie przewodniczący Rady Jan Treder odczytał podziękowanie, które wpłynęło od 

Ambasady Ukraińskiej. 

 

Radny Ireneusz Gospodarek zapytał, jaki będzie koszt dostosowania świetlic w Gostkowie  

i Grzmiącej do przyjęcia uchodźców. Powiedział, że można by było umieścić ich w budynku 

po dawnym gimnazjum nr 2, są tam prysznice przy sali gimnastycznej, nie trzeba by było robić 

żadnych zmian hydraulicznych. Powiedział również, że dzieci, które przyjeżdżają z zagranicy, 

w szkołach podstawowych na podstawie ustawy, mają prawo do dodatkowych zajęć nauki 

języka, takiego zapisu nie ma w odniesieniu do przedszkoli, a burmistrz powiedział, że taki 
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język jest prowadzony dla przedszkoli. Zapytał, jaka jest możliwość, żeby zrobić to dla 

wszystkich dzieci, również dla przedszkoli niepublicznych. 

 

Burmistrz Ryszard Sylka odpowiedział, że w swojej informacji przedstawił koszty 

przystosowania tych świetlic, dla Gostkowa jest to koszt 8 000,00 zł, natomiast dla Grzmiącej 

5 000,00 zł. Do tego będzie potrzebne 50 000,00 zł na wyposażenie tj., łóżek, pościeli, lampek 

itp. Podobne koszty musielibyśmy ponieść w każdej innej placówce, bo też trzeba by było 

zakupić te łóżka itp. Jednocześnie w starym gimnazjum nr 2 nie ma kuchni, a świetlice wiejskie 

je posiadają i są w pełni wyposażone. Burmistrz powiedział, że nie rozważają w ogóle 

przyjmowania uchodźców w obiektach nienależących do gminy Bytów, to może zrobić 

starostwo jak i każdy inny, który posiada obiekt. Jeśli chodzi o naukę języka polskiego,  

to burmistrz powiedział, że nie wspomniał o dzieciach z przedszkola. 

 

Radna Katarzyna Januszewska – Lisińska zapytała czy w każdej szkole jest nauczyciel, który 

zna język ukraiński i który może pomóc dzieciom, bo z tego co wie to są dzieci, które nie radzą 

sobie z tą tragedią, jest płacz i nauczyciele, którzy prowadzą klasę nie do końca są w stanie im 

pomóc. Zapytała również czy będzie tworzony oddział przygotowawczy tak jak starostwo robi 

w szkołach średnich i ile lekcji języka polskiego jest w poszczególnych szkołach. 

 

Zastępca burmistrza Mateusz Oszmaniec odpowiedział, że w szkole nr 5 są tacy nauczyciele, 

natomiast pozostałe szkoły mają takie osoby, które potrafią mówić, ale nie jest to biegle i nie 

jest to znacząca liczba. Zgłaszają się osoby, które chcą podjąć pracę w szkole. Na chwilę obecną 

są trzy wnioski. Zastępca burmistrza powiedział, że jeśli chodzi o oddziały przygotowawcze to 

na chwilę obecną nie zastanawiają się nad nimi. Osoby, które trafiłyby do takich oddziałów nie 

uzyskałyby promocji do kolejnej klasy. 

 

Kierownik Andrzej Hrycyna odniósł się do zapytania w sprawie języka polskiego  

w przedszkolach. Powiedział, że chętnie udzieliliby takiej pomocy, ale nie ma tylu nauczycieli, 

którzy dobrze władają językiem polskim i ukraińskim. Takie osoby są wykorzystywane do 

pracy w szkole na bieżąco, w związku z tym dodatkowe zajęcia w przedszkolach prowadzone 

są na bazie osób, które z czasów szkolnych pamiętają język rosyjski. Każda osoba, która zgłasza 

znajomość tych dwóch języków jest cenna. Przy szkole podstawowej nr 5 będzie tworzony 

oddział przedszkolny, będą tam dwie panie, które i polskim i ukraińskim biegle operują. Sposób 

prowadzenia zajęć zmienił się przez ten miesiąc kilka razy, bo pomysły i podpowiedzi bywają 

bardzo różne. To nie jest takie proste - zróbmy oddział przygotowawczy. Taka forma była 

rekomendowana przez ministerstwo edukacji, tylko oni to dali na przykładzie ośrodka dla 

uchodźców, gdzie są tylko uchodźcy. Tam można zrobić oddział przygotowawczy, ale  

w przypadku gdzie dzieci trafiają do szkoły masowej, gdzie jest kilkaset dzieci na co dzień 

uczęszczających i kilkadziesiąt dzieci uchodźców, wydzielanie oddziału przygotowawczego 

było by stratą czasu. Taka też jest opinia ludzi, którzy przy tym pracują. Dzieci uchodźców 

biorą udział w zajęciach normalnych oddziałów, oprócz tego mają dodatkowe zajęcia z języka. 

 

Radna Katarzyna Januszewska – Lisińska powiedziała, że tak do końca nie widzi tej integracji. 

 

Kierownik Andrzej Hrycyna zapytał czy radna była w szkole i widziała tą integrację. 

 

Radna Katarzyna Januszewska – Lisińska odpowiedziała, że rozmawiała z nauczycielami  

i rodzicami i jest taki problem, że niektóre dzieci płaczą na lekcji, ciężko jest im pomóc. 

Integracji nie ma, bo są dwie godziny języka polskiego, nie ma tak, żeby tymi dziećmi się ktoś 

zajął, nie sposób, żeby one zrozumiały cokolwiek z biologii, historii. Radna uważa, że dużo 
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lepiej byłoby zebrać ich i po pierwsze skupić się na nauce języka i pokazać im takie rzeczy typu 

jak jeździ byciobus, jak kupić bilet, jak iść na basen, takie naprawdę rzeczy, które im pomogą 

poruszać się w codziennym życiu. Siedzenie w klasie i nierozumienie ani słowa to im na tą 

chwilę nie pomoże. 

 

Kierownik Andrzej Hrycyna powiedział, że z radną się nie zgadza. Po pierwsze dlatego,  

że w zajęciach uczestniczą nauczyciele wspomagający, którzy znają język. To, że radna 

spotkała przypadek dziecka z jakimiś kłopotami emocjonalnymi, to proszę zwrócić uwagę skąd 

te dzieci przybyły. Pytanie czy to jest kwestia, co się odbywa w szkole czy przeżyć, które 

wcześniej doznały. Po drugie mamy zły przykład w województwie pomorskim, gdzie 

przyjechał cały autobus dzieci z Ukrainy i zrobiono oddział przygotowawczy, w tym momencie 

zaczęły się schody. Jedna i druga strona źle się w tym wszystkim czuła, bo takie wyobcowanie 

ze społeczeństwa to już stygmatyzuje – co my tu robimy, czego od nas chcą. Kierownik 

powiedział, że zdaje sobie sprawę, że wiele rzeczy i w wielu przypadkach te dzieci nie 

rozumieją, ale podejrzewa, że w większości przypadków starają się angażować. Uczestnictwo 

w tych zajęciach na co dzień szybciej pozwala uczyć się języka. Co do pomysłu Pani radnej to 

kierownik zapytał ile czasu mają pokazywać tym dzieciom co to byciobus, gdzie basen itp., 

poza tym w czasie tego prowadzania czego się uczą? Tego, że tu jest Bytów, równie dobrze 

mogą to robić po zajęciach szkolnych.  

 

Radna Katarzyna Januszewska – Lisińska powiedziała, że to jest tylko propozycja z jej strony, 

uważa, że trzeba rozmawiać, a posadzenie tylko uczniów i zostawienie ich samym sobie to też 

nie jest rozwiązanie. 

 

Radna Irena Grzywnowicz wypowiedziała się w tym temacie jako nauczyciel, który pracuje  

z tymi dziećmi. Zrobione jest wszystko co możliwe. Jest to sytuacja dla dzieci bardzo trudna, 

ale czują się one zaopiekowane. To, że one nie rozumieją też jest racją, nauczyciele 

wykorzystują swoje umiejętności języka jakie nabyli w szkole. Są sytuacje, że dziecko nas nie 

rozumie, natomiast nie można powiedzieć, że coś zostało zaniedbane. Dzieci są zaopiekowane, 

wszystkie mają podręczniki, że nie rozumieją – dostali trzy tygodnie temu podręczniki w nie 

swoim języku, oglądają obrazki. Oddziały przygotowawcze mogą sprawić, że te dzieci będą 

czuły się wyobcowane, w klasach się integrują. Jest to trudna sytuacja dla naszych dzieci  

i dzieci uchodźców. 

 

Radny Ireneusz Gospodarek odpowiedział, że to, co mówią to nie oznacza, że podchodzą  

w sposób krytyczny, sytuacja jest ekstremalna i wszyscy to rozumieją, to są tylko jakieś 

propozycje. 

 

Informacja na temat udzielonej pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem 

zbrojnym na terytorium tego państwa stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad. pkt-u 5. 
 

W tym punkcie pytań nie było. 

 

Sprawozdanie burmistrza Bytowa między sesjami stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
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Ad. pkt-u 6. 
 

Informację z działalności Bytowskiego Centrum Kultury za 2021 r. przedstawił dyrektor 

Marian Gospodarek. 

 

Radna Katarzyna Januszewska – Lisińska zapytała dlaczego jest jeszcze prowadzona sesja  

z możliwością połączenia on-line, nie ma już takiego obowiązku. 

 

Przewodniczący odpowiedział, że ustawa jeszcze dopuszcza taką możliwość. Komisje, zgodnie 

z decyzją przewodniczących, odbywały się wyłącznie stacjonarnie ze względu na małą liczbę 

osób. Natomiast na sesji, radnych jest więcej dlatego przewodniczący jeszcze dopuszcza 

możliwość zdalną.  

 
Radny Tomasz Franciszkiewicz zapytał dlaczego został opuszczony punkt 5 – informacja  

z działalności między sesjami. 

 

Przewodniczący odpowiedział, że był ten punkt i nie było żadnych pytań. 

 

Radny Leszek Szymczak powiedział, że chciałby wyrazić swoje zadowolenie i pochwalić Pana 

dyrektora i cały personel BCK. Działalność BCK-u to nie tylko dom kultury i kino, ale również 

zamek. Bytowskie Centrum Kultury w czasie pandemii działało bardzo dobrze. Ten rok też 

dobrze zaczął, ponieważ godne pochwały są inicjatywy na rzecz Ukraińców. 

 

Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad. pkt-u 7. 

 
Informacje z działalności Bytowskiego Towarzystwa Budownictwa Społecznego za 2021 r. 

przedstawił prezes Karol Miazga. 

 

Radna Katarzyna Januszewska – Lisińska zwróciła uwagę, że na stronie internetowej BTBS nie 

ma nic oprócz adresu i numeru telefonu. Zapytała również o godziny otwarcia, zauważyła, że 

jest od 7.00 do 15.00. Okoliczne TBS mają chociaż jeden dzień w tygodniu dłużej otwartą 

swoją siedzibę, po to, żeby osoby, które pracują miały możliwość załatwienia swoich spraw. 

Radna zapytała czy jest możliwość, aby w jeden dzień później zacząć i później skończyć  

tą pracę.   

 

Prezes Karol Miazga przyznał rację radnej, że strona internetowa wymaga zmian. Powiedział, 

że ma plan na ten rok, aby stworzyć ją profesjonalnie. Co do godzin otwarcia powiedział,  

że temat jest do rozważenia. 

 

Radna Maria Mielewczyk zapytała o zaciągnięty kredyt na budowę bloków oraz co  

z pomieszczeniami po starej siedzibie spółki. Zapytała także dlaczego stawki za lokal są takie 

wysokie. 

 

Prezes Karol Miazga odpowiedział, że jeśli chodzi o kredyt został on zaciągnięty w 1999 r. na 

kwotę ponad milion zł. Głównym celem spółki jest jak najszybsze spłacenie tego kredytu,  

w 2021 r. udało się spłacić o 200 000,00 zł więcej niż wynosiły normatywne raty. Lokal po 

byłej siedzibie spółki został wynajęty na usługi. Jeśli chodzi o stawkę to w porównaniu z takimi 
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samymi miastami z naszej okolicy bytowski TBS jest najtańszy. W porównaniu ze średnią ceną 

rynkową najmu mieszkania w Bytowie to spółka jest bardzo nisko. 

 

Radny Leszek Szymczak zapytał czy spółka byłaby w stanie przejąć zadanie własne gminy 

jakim jest zarządzanie cmentarzami komunalnymi.  

 

Prezes Karol Miazga odpowiedział, że bardziej w tym temacie powinien wypowiedzieć się 

burmistrz, natomiast BTBS jak spółka chciałaby bardziej zająć się budownictwem i pracami 

nad zasobami, które posiada. 

 

Radny Tomasz Franciszkiewicz zapytał jakie prezes ma plany dotyczące inwestycji, 

reorganizacji firmy. 

 

Prezes odpowiedział, że o kondycji spółki świadczy przedstawione sprawozdanie. Natomiast 

jeżeli chodzi o nowe inwestycje to na dzień dzisiejszy priorytetem jest najpierw spłacenie 

kredytu, do spłaty zostało jeszcze 240 000,00 zł. Bloki są z lat 90 więc na pewno planem na 

najbliższe lata będą remonty tych bloków. Co do nowych inwestycji to spółka będzie próbowała 

podejmować rozmowy z miastem, ponieważ TBS nie posiada ani gruntów, ani na ten moment 

środków. 

 

Radny Tomasz Franciszkiewicz powiedział, że zauważył w sprawozdaniu, że w budynku A, B 

i C są dość duże pozycje dotyczące przeglądów technicznych. Radny zapytał jaki zakres jest 

tych przeglądów technicznych, czy są protokoły, kto je wykonuje i w jaki sposób zostaje 

wyłoniony wykonawca. 

 

Prezes odpowiedział, że przeglądy są wymagane ustawą, roczne i pięcioletnie, z których są 

robione protokoły. Wykonawcy są wybierani na zasadzie ofert składanych w biurze. 

 

Radny Tomasz Franciszkiewicz powiedział, że zrobił rozeznanie i wybrał obiekty inne niż bloki 

mieszkalne, bo to w zależności od wieku, kubatury i stanu technicznego, i dziwi go ta kwota 

bo obiekty jak hala sportowa czy hotel 1500 m² koszt takiego przeglądu nie przekracza 500 zł, 

koszt budynku mieszkalnego trzy klatkowego w spółdzielni mieszkaniowej roczny nie 

przekracza 500 zł, w związku z tym kwota 1300,00 zł czy 2 700,00 zł jest rażąco duża. Radny 

zapytał z czego wynika taka duża kwota. 

 

Prezes Karol Miazga odpowiedział, że są przeprowadzane przeglądy roczne i pięcioletnie.  

Te niższe kwoty to jest przegląd roczny gdzie jest mniejszy zakres tego przeglądu. Wyższa 

kwota dotyczy przeglądu pięcioletniego, gdzie wchodzą tez instalacje elektryczne, gazowe, 

przewody kominowe itd. 

 

Radny Tomasz Franciszkiewicz zapytał o warunki wykupu mieszkań i czy są chętne osoby. 

 

Prezes odpowiedział, że na dzień dzisiejszy w TBS-ach nie ma możliwości wykupu mieszkań 

na własność. 

 

Radny Tomasz Franciszkiewicz zapytał od kiedy będzie można wykupić mieszkanie. 

 

Prezes Karol Miazga odpowiedział, że nie wiadomo.  
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Radny Tomasz Franciszkiewicz, że rozumie, że terminu żadnego nie ma a ustawa jeszcze nie 

weszła w życie. 

 

Prezes to potwierdził. 

 

Radny Leszek Szymczak zaproponował, aby prezes BTBS spotkał się z burmistrzem  

i przedyskutował, czy jest możliwość przejęcia przez spółkę zarządzanie cmentarzami. 

Radny Tomasz Franciszkiewicz powiedział, że znalazł artykuł, w którym jest napisane, że od 

1 stycznia 2022 r. społeczne inicjatywy mieszkaniowe, czyli TBS mogą oferować najem 

mieszkań z docelowym wykupem prawa własności. Radny poprosił radcę prawnego Danutę 

Gawarecką o komentarz w tej sprawie. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że Pani Gawarecka zapozna się ze sprawą i przygotuje 

odpowiedź. 

 

Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ogłoszono 10 minutową przerwę. 

Ad. pkt-u 8. 

 
Sprawozdanie z realizacji zadań w 2021 r. z zakresu wspierania rodziny w gminie Bytów było 

dokładnie omówione na posiedzeniu Komisji Oświaty i Polityki Społecznej. Przewodniczący 

poprosił o zadawanie pytań. 

 

Pytań nie było. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad. pkt-u 9. 

 
Sprawozdanie z pracy Zespołu Interdyscyplinarnego gminy Bytów w 2021 r. było dokładnie 

omówione na posiedzeniu Komisji Oświaty i Polityki Społecznej. Przewodniczący poprosił  

o zadawanie pytań. 

 

Radna Maria Mielewczyk zapytała o 166 posiedzeń Zespołu, jest to bardzo dużo. 

 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bytowie Joanna Główczewska 

odpowiedziała, że posiedzeń samego Zespołu były cztery. Liczba 166 są to posiedzenia grup 

roboczych, które powoływane są przez Zespół Interdyscyplinarny. Zadaniem grup roboczych 

jest interdyscyplinarna praca na rzecz rodziny dotkniętej przemocą. W skład grup roboczych 

wchodzą pracownicy socjalni, ale także pedagodzy szkolni i przedstawiciele gminnej komisji 

rozwiązywania problemów alkoholowych, przedstawiciele policji. Samych spraw 

prowadzonych w zeszłym roku było 75, przy czym 35 w przypadku nowych postępowań 

założonych w roku 2021, 30 spraw było kontynuacją postępowań z roku 2019 i 2020. To było 

75 rodzin objętych procedurą niebieskiej karty. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
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Ad. pkt-u 10. 

Podjęcie uchwał 
 

- w sprawie zakresu pomocy świadczonej przez Gminę Bytów na rzecz obywateli 

Ukrainy, w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa  

(druk nr 31), 

 

Projekt uchwały omówiła sekretarz Bytowa Danuta Karcz – Karczewska. W ustawie  

o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa 

postanowiono, że wojewoda może zapewnić pomoc obywatelom Ukrainy, polegającą na:  

1) zakwaterowaniu;  

2) zapewnieniu całodziennego wyżywienia zbiorowego;  

3) zapewnieniu transportu do miejsc zakwaterowania,  

4) finansowaniu przejazdów środkami transportu publicznego oraz specjalistycznego 

transportu przeznaczonego dla osób z niepełnosprawnością  

5) zapewnieniu środków czystości i higieny osobistej oraz innych produktów. 

Postanowiono, że jednostka samorządu terytorialnego z własnej inicjatywy i w zakresie 

posiadanych środków, może zapewnić pomoc obywatelom Ukrainy. Zakres pomocy określa  

w uchwale organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego. Formy i tryb udzielania 

pomocy określa właściwy organ wykonawczy danej jednostki. 

  

Następnie przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. projektem uchwały. 

 

Radny Leszek Szymczak zapytał jakie są szacunkowe skutki finansowe dla gminy z tytułu 

podjęcia tej uchwały. Zapytał również jakie usługi komunalne mogą być finansowane. 

 

Burmistrz Ryszard Sylka powiedział, że koszty związane z pomocą dla uchodźców z Ukrainy 

są szacowane ogółem na ok. 180 000,00 zł. Jakie będą w rzeczywistości ciężko przewidzieć. 

Ustawa otwiera katalog zadań jakie mogą być finansowane z budżetu jednostek samorządu 

terytorialnego. W tym katalogu znalazł się również taki zapis „finansowanie usług 

komunalnych”. Burmistrz powiedział, że rozumie to tak, że można wprowadzić jakieś zadania, 

które będą obciążały budżet gminy z zakresu usług komunalnych, ale nie jest dzisiaj jeszcze 

sprecyzowane czy takie zadania będziemy finansować i które to będą zadania. Powiedział,  

że radnemu na temat zwolnienia z opłat za gospodarowanie odpadami w odpowiedzi na 

interpelację odpowiedział, że o takiej uldze nie ma mowy w ustawie, ale ewentualne umorzenie 

zaległości mogłoby nastąpić po jakimś czasie. Generalnie w gminie Bytów rozliczamy 

gospodarkę odpadami w oparciu o ilość zużytej wody za poprzedni rok. Taką wiedzę będziemy 

mieli w przyszłym roku i będziemy też wiedzieli, kto przyjmował Ukraińców. 

 

Radna Katarzyna Januszewska –Lisińska powiedziała, że należy też pamiętać o tym, że te 

osoby, które przyjmują uchodźców dostają 40 zł na osobę. Takie osoby powinny wkalkulować 

to w koszty, że w przyszłym roku prawdopodobnie ze względu na większe zużycie wody będą 

mieli większe opłaty za śmieci. To nie są osoby, które przyjmują uchodźców i nie dostają 

żadnych pieniędzy. 

 

Burmistrz Ryszard Sylka dopowiedział, że prosi, aby to, co przed chwilą powiedział nie było 

odbierane jako deklaracja, że każdy kto wystąpi z wnioskiem będzie miał umorzone. 
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Radny Tomasz Franciszkiewicz powiedział, że zgodnie z regulaminem w uzasadnieniu do 

uchwały powinny być wpisane skutki finansowe. 

 

Burmistrz Ryszard Sylka odpowiedział, że ta uchwała daje możliwości, jest to uchwała 

intencyjna. Na dzień dzisiejszy nie wiemy z czego skorzystamy. Jest też zmiana w ustawie  

o finansach publicznych o której opowie Pani skarbnik. 

Wobec braku głosów w dyskusji przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

W wyniku głosowania: (19-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr XLII/395/2022 przyjęła.  

 

Radny Stanisław Borzyszkowski nie wziął udziału w głosowaniu. 

 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 10 

do protokołu. 

 

- w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego pn. „Udorpie – Południe” dla terenów 

położonych w obrębie geodezyjnym Udorpie (druk nr 23), 

 

Projekt uchwały przedstawił burmistrz Bytowa Ryszard Sylka. Zmiana dotyczy obszaru  

o powierzchni około 15 ha obejmującego części działek nr: 104, 105 i 106 w obrębie 

geodezyjnym Udorpie. Do zmiany powyższego miejscowego planu przystąpiono w związku  

z zachodzącym procesem wyczerpywania się w strefie miejskiej Bytowa wolnych terenów 

produkcyjnych oraz towarzyszącą temu procesowi rosnącą presją inwestycyjną, znajdującą 

swój wyraz w postaci wniosków kierowanych przez mieszkańców i przedsiębiorców do 

Burmistrza Bytowa. W ostatnim czasie szczególnym zainteresowaniem inwestycyjnym cieszą 

się tereny położone w obrębie wsi Udorpie.   

Stanowiska Komisji odnośnie ww. projektu uchwały były pozytywne. 

Wobec braku głosów w dyskusji przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

W wyniku głosowania: (19-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr XLII/396/2022 przyjęła.  

Radny Stanisław Borzyszkowski nie oddał głosu. 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 11  

do protokołu. 

 

- w sprawie odstąpienia od realizacji projektu budżetu obywatelskiego w gminie 

Bytów w 2023 roku (druk nr 26), 

Projekt uchwały omówił burmistrz Ryszard Sylka. Burmistrz powiedział, że obserwuje,  

że część zadań, które są realizowane z budżetu obywatelskiego są to zadania takie 

„upiększające”. Nie mówi, że jest to złe, ale w związku z tym, że jest powszechny głos 

mieszkańców terenów wiejskich, żeby więcej pieniędzy przeznaczyć na urządzenie dróg 

gruntowych proponuje, żeby w przyszłym roku skupić się bardziej na drogach gruntowych.  

W uzasadnieniu jest również powołanie się na kwestie uchodźców. 
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Po wysłuchaniu pozytywnych stanowisk Komisji Rady Miejskiej przewodniczący Rady 

otworzył dyskusję nad ww. projektem uchwały. 

Radna Katarzyna Januszewska – Lisińska powiedziała, że jest też głos mieszkańców terenów 

miejskich np. Osiedle Przylesie, które powstało, tam również przydałyby się płyty jumbo.  

W tym roku 205 000,00 zł idzie na utwardzenie dróg płytami jumbo – Grzmiąca 11 000,00 zł, 

Mądrzechowo 45 000,00 zł, Pomysk Mały 20 000,00 zł, Pomysk Wielki 8 000,00 zł. Radna 

zapytała gdzie dokładnie przewidziane jest założenie płyt jumbo i czy Osiedle Przylesie 

również będzie mogło skorzystać z tej oferty. 

Burmistrz Ryszard Sylka powiedział, że ułożenie płyt jumbo dotyczy też miasta. Kryterium 

gdzie ma być położone będzie stan danej drogi.  

Zastępca burmistrza Jacek Czapiewski powiedział, że wartości, które radna przywołała dotyczą 

środków przeznaczonych przez mieszkańców z funduszu sołeckiego. Natomiast ta kwota 

200 000,00 zł będzie dysponowana na odcinki drogowe nie tylko na wsiach, ale też w mieście. 

Takie zadania były już wykonywane czy to na ulicy Tulipanowej czy Piwonii. 

Radna powiedziała, że taki wykaz ulic gdzie byłoby to robione byłby wskazany. Powiedziała 

również, że osiedla w mieście nie posiadają tak wysokiego funduszu jak fundusz sołecki. 

Radny Leszek Szymczak powiedział, że w uzasadnieniu do uchwały w sprawie odstąpienia od 

budżetu obywatelskiego jest w zasadzie podany jeden powód, że jest to szereg wydatków 

związanych z pomocą dla uchodźców. W uchwale budżetowej na rok bieżący Rada Miejska 

zabezpieczyła na zarządzanie kryzysowe 400 000,00 zł, na rezerwy 200 000,00 zł, razem  

600 000,00 zł, które można przeznaczyć na pomoc Ukraińcom. Z jednej strony rezygnujemy  

z budżetu obywatelskiego, bo brakuje 160 000,00 zł, z drugiej strony jest w budżecie rezerwa. 

Radny zapytał ile gmina wydała pieniędzy przeznaczonych na zarządzanie kryzysowe. 

Skarbik Bytowa Barbara Góra odpowiedziała, że rezerwa wynosi 400 000,00 zł, zgodnie  

z protokołem z posiedzenia zespołu zarządzania kryzysowego na dzień dzisiejszy została 

uruchomiona kwota 70 000,00 zł z tej rezerwy. 

Radna Katarzyna Januszewska – Lisińska zapytała czy radni otrzymają wykaz dróg gdzie mają 

być położone płyty jumbo. 

Burmistrz Ryszard Sylka powiedział, że jeżeli pytanie dotyczy tego gdzie będziemy w 2023 r. 

układać płyty jumbo no to takiego wykazu nie będzie. Intencja jest taka, żeby w przyszłym roku 

zarówno te środki, które corocznie przewidujemy na płyty jumbo jak i te z rezygnacji z budżetu 

obywatelskiego łącznie przeznaczyć na położenie płyt. Gdy w uchwale budżetowej na 2023 r. 

zostanie ustalona kwota na to zadanie to dopiero wtedy powstanie taki wykaz. 

Wobec braku dyskusji przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania: (16-za, p-2, w-2) Rada Miejska uchwałę Nr XLII/397/2022 przyjęła.  

 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 12 

do protokołu. 

 

- w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie gminy Bytów (druk nr 21), 

Projekt uchwały omówił zastępca burmistrza Mateusz Oszmaniec. Zgodnie z ustawą  Prawo 

wodne rada gminy określa corocznie do dnia 20 maja wykaz kąpielisk na terenie gminy na dany 

rok. W terminie do dnia 31 grudnia 2021 r. wpłynął do Burmistrza Bytowa jeden wniosek  
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o umieszczenie w wykazie kąpieliska nad jeziorem Jeleń, którego organizatorem jest gmina 

Bytów. Projekt uchwały w sprawie wykazu kąpielisk na terenie Gminy Bytów   

w dniu 13 stycznia 2022 r. został podany do publicznej wiadomości w sposób zwyczajowo 

przyjęty, określając formę, miejsce i termin składania uwag oraz propozycji zmian do tego 

projektu w terminie 21 dni tj. od dnia 13 stycznia 2022 r. do dnia 3 lutego 2022 r.  

W wyznaczonym terminie nie wniesiono żadnych uwag i propozycji zmian do projektu ww. 

uchwały. W związku z powyższym projekt ww. uchwały został przekazany do zaopiniowania 

Wodom Polskim – Regionalnemu Zarządowi Gospodarki Wodnej w Gdańsku, właścicielowi 

wód – Staroście Bytowskiemu oraz Głównemu Inspektorowi Ochrony Środowiska poprzez 

Regionalny Wydział Monitoringu Środowiska w Gdańsku i Państwowemu Powiatowemu 

Inspektorowi Sanitarnemu w Bytowie. Wszystkie organy opiniujące zaopiniowały pozytywnie 

projekt przedmiotowej uchwały. 

Po wysłuchaniu pozytywnych stanowisk Komisji Oświaty i Polityki Społecznej oraz Komisji 

Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. 

projektem uchwały. 

Wobec braku dyskusji przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

W wyniku głosowania: (20-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr XLII/398/2022 przyjęła. 

 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 13  

do protokołu. 

 

- w sprawie określenia sezonu kąpielowego na rok 2022 na terenie gminy Bytów 

(druk nr 22), 

 

Projekt uchwały omówił zastępca burmistrza Mateusz Oszmaniec. Zgodnie z ustawą Prawo 

wodne rada gminy określa corocznie do dnia 20 maja sezon kąpielowy, który obejmuje okres 

między 1 czerwca a 30 września. Zgodnie z warunkami pozwolenia wodnoprawnego oraz 

przerwą wakacyjną ustalono sezon kąpielowy na 2022 r. na okres od 22 czerwca do 2 września. 

Po wysłuchaniu pozytywnych stanowisk Komisji Oświaty i Polityki Społecznej oraz Komisji 

Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. 

projektem uchwały. 

Wobec braku głosów w dyskusji przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

 

W wyniku głosowania: (20-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr XLII/399/2022 przyjęła.   

 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 14 do 

protokołu. 

 

- w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 

pieniężnego dla członków ochotniczych straży pożarnych za udział w działaniach 

ratowniczych lub szkoleniach pożarniczych (druk nr 30), 

 

Projekt uchwały omówił zastępca burmistrza Mateusz Oszmaniec. Wojewoda Pomorski w dniu 

22 marca 2022 r. skierował do Rady Miejskiej w Bytowie zawiadomienie o wszczęciu 

postępowania nadzorczego, w którym zwrócił uwagę, że ekwiwalent za udział w działaniach 
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ratowniczych lub szkoleniach pożarniczych zgodnie z ustawą z dnia 17 grudnia 2021 r.  

o ochotniczych strażach pożarnych przysługuje wyłącznie strażakowi ratownikowi OSP,  

w związku z powyższym użyte w uchwale wyrazy w różnych przypadkach „członków 

ochotniczych straży pożarnych” zastępuje się wyrazami „strażaków ratowników OSP”.  

 

Stanowiska Komisji Rady Miejskiej odnośnie ww. projektu uchwały były pozytywne. 

Następnie przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. projektem uchwały. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

 

W wyniku głosowania: (20-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr XLII/400/2022 przyjęła.   

 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 15 do 

protokołu. 

 

- w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia gminnego programu profilaktyki  

i rozwiązywania problemów alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii na 2022 

rok (druk nr 25), 

 

Projekt uchwały omówił zastępca burmistrza Mateusz Oszmaniec. Zmiana ww. uchwały 

podyktowana jest: 

- zmianą nazwy gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych  

i przeciwdziałania narkomanii na 2022 rok na gminny programu profilaktyki  

i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii na 2022 rok. 

- zwiększeniem środków finansowych w planie wydatków budżetu na 2022 r. o kwotę               

290.651,00 zł  

- potrzebą utworzenia nowego zadania związanego ze wsparciem placówki leczenia 

uzależnienia od alkoholu w Żukówku. 

 

Stanowiska Komisji Rady Miejskiej odnośnie ww. projektu uchwały były pozytywne. 

Następnie przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. projektem uchwały. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

 

W wyniku głosowania: (20-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr XLII/401/2022 przyjęła.   

 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 16 do 

protokołu. 

 

- w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego Wodociągi 

Miejskie Bytów Spółka z o.o. (druk nr 27), 

 

Projekt uchwały omówił burmistrz Bytowa Ryszard Sylka. W związku ze stanem technicznym 

oczyszczalni ścieków w Przyborzycach, Wodociągi Miejskie Bytów Spółka z o.o. zwróciła się 

z prośbą o wsparcie finansowe na zakup niezbędnych urządzeń (wirówki i dmuchawy) dla 
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zapewnienia ciągłości prawidłowej pracy oczyszczalni. Część urządzeń stanowi własność 

Gminy, co pozbawiło Spółkę wewnętrznego źródła finansowania w postaci odpisów 

amortyzacyjnych. Mając na uwadze powyższe oraz w związku z koniecznością poprawnego 

działania oczyszczalni ścieków konieczne jest dokapitalizowanie spółki. 

 

Stanowiska Komisji Rady Miejskiej odnośnie ww. projektu uchwały były pozytywne. 

Następnie przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. projektem uchwały. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

 

W wyniku głosowania: (20-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr XLII/402/2022 przyjęła.   

 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 17 do 

protokołu. 

 

- w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy Bytów na 2022 r. (druk nr 28), 

 

Projekt uchwały wraz z autopoprawką omówiła skarbnik Bytowa, Barbara Góra. Był on 

szczegółowo omawiany na wszystkich Komisjach. Pani skarbnik omówiła dodatkowo 

autopoprawkę do projektu uchwały. 

Stanowiska Komisji stałych Rady Miejskiej odnośnie ww. projektu uchwały były pozytywne. 

Następnie przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. projektem uchwały. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

 

W wyniku głosowania: (20-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr XLII/403/2022 przyjęła.   

 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 18 do 

protokołu. 

 

- w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bytów na lata 2022-

2031 (druk nr 29), 

 

Projekt uchwały wraz z autopoprawką omówiła skarbnik Bytowa, Barbara Góra. Był on 

szczegółowo omawiany na wszystkich Komisjach. Pani skarbnik omówiła dodatkowo 

autopoprawkę do projektu uchwały. 

Po wysłuchaniu pozytywnych stanowisk Komisji stałych Rady Miejskiej przewodniczący Rady 

otworzył dyskusję nad ww. projektem uchwały.   

 

Wobec braku dyskusji przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania: (20-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr XLII/404/2022 przyjęła.   

 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 19  

do protokołu. 
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- w sprawie rozpatrzenia petycji (druk nr 24), 

 

Projekt uchwały omówił przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. W dniu 5 marca 

2022 r. na adres e-mail urzad@bytow.com.pl wpłynęła petycja złożona przez Cech Zdunów 

Polskich z siedzibą Zduny, ul. Rynek 2, w sprawie naprawy uchwał antysmogowych i programu 

ochrony powietrza. Petycja została przekazana do Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji, która na posiedzeniu w dniu 17 marca 2022 r., ustaliła, że żądania petycji są 

nieuzasadnione, ponieważ Sejmik Województwa Pomorskiego zakaz związany z korzystaniem 

z innych rodzajów paliw niż paliwa gazowe, gaz płynny LPG i lekki olej opałowy wprowadził 

z ograniczeniem czasowym, w którym dopuścił stosowanie innych rodzajów paliw na 

warunkach określonych w uchwale. W tej sytuacji Komisja odmówiła spełnienia żądania 

wskazanego w petycji, a polegającego na podjęciu przez Radę Miejską w Bytowie działań 

mających na celu naprawę uchwał Sejmiku Województwa Pomorskiego poprzez ograniczenie 

wykorzystywania jako paliwa stałego – drewna, pellet i brykiet drzewny.   

 

Po wysłuchaniu pozytywnych stanowisk Komisji stałych Rady Miejskiej przewodniczący Rady 

otworzył dyskusję nad ww. projektem uchwały.   

Radny Kazimierz Olik nie zgodził się ze stanowiskiem Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Powiedział, że te uchwały sejmiku województwa zakazały palenia drewnem a nie zakazały 

pelletem, który też jest z drewna. Od lat palono drewnem i Cech Zdunów Polskich ma całkowitą 

rację. 

 

Radny Tomasz Franciszkiewicz odniósł się do wypowiedzi radnego Olika i powiedział,  

że urządzenia grzewcze zasilane pelletem to urządzenia piątej i szóstej klasy, nie można spalać 

tego pelletu bez odpowiedniej ilości powietrza i bez odpowiednich przekrojów komina. Poza 

tym pellet sam w sobie jest określeniem pewnej jakości tego paliwa i to powoduje, że związki 

zawieszone nie występują jak przy spalaniu zwykłego drewna. 

 

Wobec braku dyskusji przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania: (17-za, p-1, w-2) Rada Miejska uchwałę Nr XLII/405/2022 przyjęła.   

 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 20  

do protokołu. 

 

Ad. pkt-u 11. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Treder poinformował, że do 30 kwietnia należy złożyć 

oświadczenia majątkowe. 

Przedstawił również sprawozdanie z działalności Bytowskiej Rady Seniorów za 2021 r.  

Przewodniczący poinformował, że prześle na e-mail radnych uchwałę dotyczącą zasad 

udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 

zabytkach. Poprosił, aby radni przesłali do niego bądź do biura rady wnioski bądź propozycje 

dotyczące zmiany tej uchwały, następnie zostaną one przekazane pod dyskusję do komisji SWP 

lub BFR. 

 

mailto:urzad@bytow.com.pl
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Radna Katarzyna Januszewska – Lisińska zaproponowała, aby w tej sprawie zrobić nieformalne 

spotkanie radnych, żeby to przedyskutować. 

 

Przewodniczący odpowiedział, że można tak zrobić albo też poprzez komisję. 

 

Radny Adam Leik na prośbę pracowników Drutexu poprosił burmistrza Ryszarda Sylkę  

o rozważenie zmiany rozkładu komunikacji miejskiej w sobotę. Ludzie na  szóstą jeżdżą do 

pracy i twierdzą, że pięć minut za późno ten autobus pod Drutex podjeżdża. Radny powiedział, 

że wie, że zmiany są problematyczne, ale obiecał pracownikom, że przedstawi tą sprawę. 

 

Burmistrz Ryszard Sylka odpowiedział, że sprawdzi to. 

 

Radna Katarzyna Januszewska – Lisińska zwróciła uwagę, aby przy zmianie rozkładu jazdy 

może zmniejszyć ilość kursów i doprowadzić do tego, aby w sezonie letnim autobus, chociaż 

dwa, trzy razy jeździł nad jezioro Jeleń. 

Zapytała również o spotkanie burmistrza Ryszarda Sylki z delegacją z Charkowa w sprawie 

gospodarki odpadami na terenie gminy Bytów. Radna chciałaby się dowiedzieć, jakie 

rozwiązania padły podczas tego spotkania. Radna zapytała także czy jest już konkretna data 

wyboru przewodniczących zarządów osiedli. 

 

Burmistrz Ryszard Sylka odpowiedział, że jeśli chodzi o rozkład autobusów to będzie pamiętał, 

że taki głos jest. Natomiast jeśli chodzi o spotkanie z delegacją Charkowa powiedział, że byli 

to pracownicy charkowskiego odpowiednika Zakładu Zagospodarowania Odpadami  

w Sierznie, którzy zakupili w Polsce tą samą technologię i te same urządzenia, które są  

w Sierznie używane. Producent tych urządzeń przywiózł ich do Sierzna, aby pokazać jak to 

funkcjonuje. Podczas spotkania pytali się o opinie burmistrza i pracowników na temat 

funkcjonowania całego systemu gospodarki odpadami. Powiedział również, że nie jest ustalona 

data wyboru przewodniczących osiedli. 

 

Radna Maria Mielewczyk zapytała o spółkę Veolia i konkurs w którym brała udział. 

 

Burmistrz Ryszard Sylka odpowiedział, że pomysł na produkcję biogazu był pomysłem 

partnerskim, ale to partnerstwo, które zostało wstępnie zawarte pomiędzy Veolia a Euros 

Energy w ostatnim momencie zostało rozwiązane. Veolia się wycofała i firma Euros Energy 

zwróciła się do miasta Mińsk Mazowiecki, miasto zdecydowało się w ciągu dwóch dni, że  

u nich będzie realizowane to zadanie. 

 

Radny Tomasz Franciszkiewicz zapytał co z wnioskiem w sprawie przekazania diet radnych na 

pomoc Ukraińcom. 

 

Burmistrz Ryszard Sylka powiedział, że kwota 6 114,00 zł została już przekazana do fundacji 

z dopiskiem „dotacja na zakup samochodu dla Ukrainy”. 

 

Rady Tomasz Franciszkiewicz zapytał ilu radnych wyraziło wolę przekazania tych środków. 

 

Burmistrz odpowiedział, że sześciu radnych. 

 

Rady Leszek Szymczak poprosił, aby spółka obsługująca parkomaty zamontowała na nich 

informacje w języku ukraińskim oraz pożądana byłaby możliwość płacenia telefonem lub kartą 

kredytową. Radny powiedział, że zwrócił się również do burmistrza o to, żeby dzieci 
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uchodźców mogły bezpłatnie korzystać z basenu, otrzymał jednak odpowiedź, że jest  

to niemożliwe. Poprosił burmistrza, aby porozmawiał z prezesem Nimfy o możliwościach 

wsparcia tych dzieci, że jeżeli będą chciały skorzystać z basenu, żeby nie były odsyłane. 

 

Burmistrz odpowiedział, że jest to zasadne, aby tam gdzie to możliwe przekazywać informacje 

w języku ukraińskim, postara się tą sprawę załatwić. Co do płatności telefonem to wszyscy, 

którzy posiadają telefon mają taką możliwość poprzez aplikację. Jeżeli chodzi o basen to dzieci 

uczęszczające do szkół korzystają z basenu w ramach zajęć szkolnych. 

 

Radny Tomasz Franciszkiewicz powiedział, że jest to delikatny temat, nie da się tego załatwić 

systemowo tym bardziej, że problem uchodźców w Polsce będzie zależał głównie od tego jak 

długo będzie trwał. Radny powiedział, że oczekiwałby od burmistrza rozmowy z firmą 

zajmującą się opłatami parkingowymi, żeby podejść do sprawy indywidualnie. 

 

Ad. pkt-u 12. 
Jan Treder, przewodniczący Rady Miejskiej w Bytowie, podziękował radnym za uczestnictwo 

w obradach sesji, wyczerpując porządek obrad, zamknął XLII sesję Rady Miejskiej w Bytowie  

o godz. 12.50. 

 

Szczegółowe wypowiedzi ww. radnych oraz burmistrza zawarte są w nagraniu sesji 

udostępnionym w BIP i na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Bytowie oraz  

stanowiącym załącznik do protokołu. 

 

Protokołowała:      Przewodniczący Rady Miejskiej 

Monika Gniota      Jan Treder  


